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PROGRAM SASTANKA 

 

24. maj, 2013. godine 

09.00 – 09.10 Dobrodošlica 

Prof. Ćemal Dolićanin 

Direktor, Državni Univerzitet u Novom Pazaru 

 

09.10 – 11.30 Diskusija o predlogu Zakona o studentskom organizovanju 

Svi učesnici, predstavnici svih partnera 

 

11.30 – 12.30 Poseta Državnom Univerzitetu 

 

12.30 – 13.30 Pauza za ručak 

 

13.30 – 15.00 Analiza aktivnosti na projektu: postignute aktivnosti, planovi do kraja projekta 

Rukovodioci partnera na projektu 

 

15.00 – 17.00 Finansijski management projekta 

Raspodela sredstava po budzetskim linijama 

Kofinansiranje 

Predfinansiranje 



 

Sastanak je otvorio kao domaćin Prof. dr Ćemal Dolićanin, Rektor Državnog Univerziteta u Novom 
Pazaru i poželeo svima dobrodošlicu. Zahalio svima na prisustvu i pošto se prvi put održava sastanak na 
Državnom Univerzitetu u Novom Pazaru predstavio je ukratko rad, razvoj i princip rada na samom 
Univerzitetu.  

Odlukom Vlade Republike Srbije od 26.10.2006. godine osnovan je prvi integrisani državni univerzitet u 
Republici Srbiji i imenovan je prof. dr Ćemal Dolićanin za vršioca dužnosti rektora. Zahvaljujući činjenici da je 
univerzitet prema osnivačkom aktu integrisan, odmah smo se opredelili da njegovu strukturu gradimo na 
departmanskom modelu. Integrisanost i departmanska struktura Univerziteta obavezali su na odgovornost za 
razvoj ovog univerziteta, a ne samo da državi preko resornog ministarstva prosvete ispostavljamo finansijske 
zahteve koje sami pravimo. Brzina i postizanje evropskih standarda, kao rezultat uloženih napora uprave 
univerziteta, išla je da su već 26. 11. 2007. ispunjeni uslovi Ministarstva nauke tehnologije i životne sredine za 
akreditaciju i Univerzitet je akreditovan za obavljanje naučno-istraživačke delatnosti u oblasti prirodno-
matematičkih, tehničko-tehnoloških, medicinskih, društvenih i matematičkih nauka. Može se reći da je Državni 
univerzitet u Novom Pazaru (DUNP), u najvećoj meri, ispunio postavljene ciljeve od samog početka: DUNP daje 
značajan doprinos demokratskom razvoju Republike Srbije, a posebno Novom Pazaru i njegovom širem 
okruženju i naročito ekonomskom razvoju i promovisanju vrednosti evropskih integracija. 

Prof. dr Ružici Maksimović, rukovodiocu projekta je dao uvodnu reč prof. dr Ćemal Dolićanin, te se ona 
zahvalila u ime svih partnera projekta na prijatnom dočeku u Novi Pazar i pozdravila sve prisutne partnere 
projekta. Na uvodu je naglasila da je ova poslednja godina projekta I da se završava 15. oktobra ove godine i da 
se zahvali na dosadašnjoj saradnji i pohvali sve partnera na trudu. Posebno se zahvalila studentima, odnosno 
organizacijama na velikoj odgovornosti i zrelosti koju su pokazali dosadašnjim radom. 

Prof Srđan Stankoviću je data reč, te se i on zahvalio prof. dr Ćemalu Dolićaninu takođe na 
gostoprimstvu i naglasio da je ponosan zbog velikog uspeha Univerziteta u Novom Pazaru cji je tvorac upravo 
Prof. Ćemal Dolićanina. Prof. dr Srđan Stanković takođe je poželeo dobrodošlicu i pozdravio sve prisutne 
partnere, profesore i studente. 

Prof. dr Ružici Maksimović, napomenula je da treba da se diskutuje o prednacrtu zakona o 
studentskom organizovanju gde bi javnom raspravom kreirao dokument koji bi bio predstavljen nadležnom 
Ministarstvu ispred projekta TEMPUS SIGMUS.  

Kristina Davidovic, kontakt osoba Saveza Studenata Beograda kao i jedan od clanova Radne grupe, 
obavestila je da je sastanak u Savezu Studenata u Beogradu trajao gotovo tri i po sata i zbog ozbiljnosti i 
obimnosti posla diskusija se nastavila sutradan u Rektoratu Univerziteta u Beogradu.Ono sto je najbitnije da svi 
zajedno imamo dobre ideje i da smo slozni da nesto promenimo. Studenti su zajedno diskutovali predlog 
Zakona o studentskom organizovanju koji je predlozila koleginica Nevena Vuksanovic.  

Prezentovala je dosadasnje izmene dosadasnjim regulativama i postojecem stanju, jer postoje 
nesuglasice I nisu svi prisustvovali kako bi imali ceo koncept Zakona tako da jos uvek nije dogovoren ceo 
koncept. 



 

Vladimir Smuđa, član Radne grupe pročitao je jednu  od izmenjenih činjenica prednacrta Zakona, i to 
član 17. gde delatnost udruženje statutom obuhvata najmanje jednu od sledećih oblasti: 

 ostvarivanje prava, zaštita interesa i prava na jednake šanse i pravičan tretman studenata;  

 evaluacija i unapređenje nastavnog procesa, promovisanje visokog obrazovanja, 

 životnog standarda i zdravlja studenata,unapređenjeuloge studenata u održivom razvoju i 
zaštiti životne sredine i informisanje studenata,  

 podizanje kapaciteta studentskog organizovanja, a naročito aktivnog učešća studenata u 
procesu donošenju odluka u oblasti visokog obrazovanja 

Otvorena je diskusija. U diskusiji su ucestvovali: Kristina Davidović, Vladimir Smuđa, Danilo Jeremić, 
Ivan Šašić, prof. dr Srđan Stanković, prof. dr Dragan Šešlija, David Bakić, Fikro Halilović, Mersad Ličina, prof. dr 
Vera Marković, Ranko Stojanović, Bojan Vojinović  

U diskusiji se vodila polemika o pitanju učešća studenata u radu odseka i katedre na visokoškolskoj 
ustanovi, kao i da li mogu članovi studentskih organizacija da se kandiduju za parlament ili treba da budu 
pojedinci. Da li 5% dovoljno reprezentno ili nije, da li treba da se skupi 500 potpisa da bi se osnovala neka 
studentska organizacija itd. Oni su naveli da se postavlja pitanja prava studentske organizacije na korišćenje 
prostorija ukoliko nisu u parlamentu, posebno onih koje se bave raznim projektima i uopšte se ne kandiduju za 
parlament kao i odredbe poput nezavisnosti studentskog parlementa i studentskih organizacija, pitanje 
finansiranja i registrovanja, da li su pravna lica, pošto ih APR trenutno vodi kao NVO. 

Vladimir Smuđa je napomenuo da moraju studentske organizacije da imaju status na tri nivoa i to 
lokalnom, univerziteskom i republickom. Takodje, obratio se profesorima da svojim iskustvom sa studentskim 
predstavnicima daju svoje misljenje kakvo oni imaju vidjenje. Dao je primer jedne nelegitimne studentske 
organizacije SKOJ i ASI (dve od nekoliko levicarskih organizacija koje su prethodnih godina blokirale pojedine 
fakultete sa ciljem uspostavljanja besplatnog obrazovanja) koja je pre nekoliko dana blokirala Rektorat u 
Beogradu sa samo 18 studenata od kojih i nisu vise studenti. Zbog ovakvih stvari treba jasno stajati u Zakonu 
ko su legitimni predstavnici. 

Prof. dr Ćemal Dolićanin je rekao da njegovo vidjenje studentskih predstavnika je na onom nivou koji 
studentski predstavnik ima uticaj na studentsku masu  I da su oni tu zbog studenata I da bez njih profesori ne 
bi ni postojali. 

Kristina Davidovic je takodje napomenula i Savez Studenata Srbije koja je pod nazivom predstavnik 
cele Srbije a ni ne zna se ko je, samo se zna da postoje 3-4 studenata koji su se registrovali u APR-u, a zna se da 
SSB i SUS su organizacije koje vode lokale i koji su legitimni predstavnici. 

Vodila se i diskusija oko predloga koleginice Nevene Vuksanović, koja je predlozena od strane prof. dr 
Srđana Stankovića da pomogne i bude smernica za dalje i pocetna ideja, ali ako se studentski predstavnici ne 
slazu ne moraju da prihvataju jer je to samo predlog. 



 

Prof. dr Vera Marković, podsetila je partnere a iskoriste ankete koje su se radile u WP 1 jer ima dobrih 
rezultata koji se mogu iskoristiti. 

Vecina prisutnih se složila da imaju problem sa studentskim predstavnicima u Kragujevcu jer se nisu 
pojavljivali I time ne mogu dati svoj doprinos. 

Fikro Halilović I Mersad Ličina su napomenuli da ne treba menjati zakon iz 2006.godine nego dopuniti 
kao i da se organizacije ukljucuju u parlament. Ivan Šašić je napomenuo da je potrebno imati u vidu stanje na 
terenu I da ih ne mozemo zanemariti. Vodila se i disuksija oko biranja članova Radne grupe jer u istoj nema 
predstavnika Novog Pazara, SKONUS-a, Niša, Kragujevca itd. 

Studentski parlament Univerziteta u Beogradu i SKONUS se dogovorio da uzme odgovornost da 
organizuje dva – tri dana sastanak na Zlatiboru i pozovu sve predstavnike Radne grupe i partnere.  

Prof Ružica Maksimović je završila sastanak predlogom da SKONUSiI to Danilo Jeremić organizuje 
sastanak na Zlatiboru 7., 8. I 9.juna, kako bi se usaglasili u svojim stavovima u vezi sa prednacrtom zakona o 
studentskom organizovanju ali da prisustvuju svi partneri i da se svi odazovu. Predlog koji budu sastavili Danilo 
Jeremić  ce da pošalje na današnju mejling listu I to do 17. juna. Takodje je pozvala rukovodioce da se posle 
ručka sastanu oko Finansijskog management projekta, raspodela sredstava po budzetskim linijama, 
kofinansiranju i predfinansiranju.  

 

Zapisnik vodila,  

 

Milica Filajdić 


